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Opgericht in 1966. Ingeschreven bij de Kamer van 
Koophandel te ’s–Gravenhage onder nummer 
40341999. Aangesloten bij de Internationale Kendo 
Federatie en de Europese Kendo Federatie. Erkend 
door NOC*NSF via lidmaatschap Federatie Oosterse 
Gevechtskunsten. Website: www.nkr.nl

Voorzitter:
Koos van Hattum
tel. 010-4191631
e-mail k.vanhattum@nkr.nl

Secretaris / EKF-administrator:
Joke de Jong
tel. 0522-253871   /    06-22803878 
e-mail joke.dejong.t@gmail.com

Penningmeester:
Elise Heijboer 
tel. 06-18110144
e-mail: e.heijboer@nkr.nl

Technische-/wedstrijdzaken algemeen;
Vice Voorzitter:
Aad van de Wijngaart
tel. 071-5225198
e-mail: aad@aadvandewijngaart.nl

Bestuurslid:
André Schiebroek
tel. 06-53738537
e-mail: a.a.g.schiebroek@inter.nl.net 

Adreswijzigingen:
Joke de Jong
joke.dejong.t@gmail.com

Ledenadministratie:
Secretariaat: Joke de Jong (zie boven)
Het lidmaatschap van de N.K.R. loopt per kalender-
jaar. De contributie voor 2023 is vastgesteld op € 70 
voor senioren en € 35 voor junioren (tot 18 jaar). 
Bij toestemming voor automatisch incasso is er een 
korting van € 5 voor senioren en € 2,50 voor junioren.
De incasso-opdrachten worden 1 x per jaar geïncas-
seerd te weten eind februari. 
Contributiefacturen worden eind februari verstuurd 
en dienen uiterlijk voor 1 april betaald te worden.  
Toezending Zanshin en deelname aan wedstrijden 
is uitsluitend voor leden van de Neder landse Kendo 
Renmei, die geen contributieachterstand hebben.
Opzegging dient altijd schriftelijk te geschieden voor 
1 december. Opzegging bij de dojo betekent niet 
automatisch opzegging van de N.K.R.
 
Betalingen:
Contributie op ING-rekening 3223156 t.n.v. 
Nederlandse Kendo Renmei (bond) te Rotterdam.
IBAN: NL42INGB0003223156
BIC code: INGBNL2A

Technische zaken iaido/jodo:
Aad van de Wijngaart
tel. 071-5225198
e-mail: aad@aadvandewijngaart.nl

André Schiebroek
tel. 06-53738537
e-mail: a.a.g.schiebroek@inter.nl.net

Technische zaken kendo:
Soesanto Bosari
e-mail: soesanto.bosari@icloud.com

Sjoerd Kater (Coordinator Jeugdkendo)
e-mail: sjoerdkater@hotmail.com

Webmaster:
Johan van de Broek 
e-mail: webmaster@nkr.nl

Soesanto Bosari
e-mail: soesanto.bosari@icloud.com

Zanshin:
Jack Tacke
e-mail: zanshin@nkr.nl

Deadlines kopij:
2023/2: Juni 2023

Coach Nederlands Kendo Team:
Werner Karnadi
Tel.: 06-25082208
nerius@gmail.com

Manager Nederlands Kendo Team:
SeeKee Chung 
Tel.: 06-42234844  
seekeechung@hotmail.com

Coach Nederlands Iaido team:
Cees van der Zee
06-12287407
cees161@gmail.com

Coach Nederlands Jodo team:
Rene van Amersfoort
kiryokudojo@gmail.com

Manager Nederlands Iaido team:
Piotr Kukla
pkukla@gmail.com

Manager Nederlands Jodo team:
Elise Heijboer 
Tel.: 06-18110144 
eliseheijboer@outlook.com

Contactpersoon Opleidingen L.M.A.:
(Leraar Martial Arts)
Edwin de Wit
e-mail: edewit1@hotmail.com

Vertrouwens Contact Persoon:
Marije Wouters
e-mail: marijew@xs4all.nl
Tel.: 06-19628999 

Vertrouwenspersoon:
Raoul Vollebergh
e-mail:  raoulvollebergh@gmail.com
Tel.: 06-15516067

Toch nog geheel onverwacht! 
Het overlijden van ons aller Hein.
In dit nummer een Memoriam door Joke 
de Jong.
Ook een In Memoriam van Edo Kokichi, 
door Louis Vitalis. 
Steeds meer mensen die ons ontvallen.
The Circle of Life....
Zucht....!

Toch ook prettige dingen in dit nummer.
Aankondigingen van de seminars, de goede 
resultaten van de dames op de EK kendo, 
een “berg” 6e danners kendo erbij...
Veel leesplezier!

Jack Tacke
redactie Zanshin
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Nederlandse Kendo Renmei

Van de redactie

In dit nummer

N.K.R. Commissieleden:

   Disclaimer
Het bestuur van de NKR en de redactie van Zanshin 
bemoeien zich niet met de inhoud van de artikelen, 
zolang deze niet schadelijk zijn voor de reputatie van 
de NKR en schadelijk of onbetamelijk zijn naar andere
leden van de NKR. Ook mag er geen sprake zijn van 
discriminerende uitlatingen.
Er kan aandacht gevraagd worden voor een gebeurte-
nis of evenement mits er geen (groot) commercieel 
belang speelt.
Daarbij moet de inzender er zich van bewust zijn dat 
hij/zij geen auteursrecht of beeldrecht schendt.
Het bestuur of de redactie van Zanshin onthoudt zich 
van een oordeelover de ingezonden bijdragen en is 
het daarom ook niet noodzakelijkerwijs eens met de 
inhoud van de bijdragen.
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Van de Voorzitter
Als ik dit stukje schrijf is 
zojuist de EK Kendo 2023 
in Beauvais afgelopen. 
Groot succes was er voor 
het damesteam dat de 
derde plaats behaalde in 
een sterk deelnemersveld. 
In de poule wisten zij gelijk 
al het Franse damesteam 
te verslaan, wat een goede 
opsteker was voor de rest 
van het toernooi. In de 
halve finale liepen ze zich 
helaas nipt stuk op het 
Poolse damesteam, dat op 
haar beurt in de finale met 
een klein krachtsverschil 
verloor van, daar zijn ze 
weer ….. Frankrijk.  Kenmer-

kend voor het damesteam is de collectiviteit, het zich kunnen 
houden aan de tactische opdrachten van de coach en de strijd-
lust tot de laatste seconde. Proficiat!

Het herenteam kwam goed uit de poule, maar vonden daarna 
sterke landen op hun route. Tegen Groot-Brittannië moesten zij 
het afleggen, maar daar was wel een beslissingswedstrijd voor 
nodig. Groot-Brittannië verloor in de achtste finale vervolgens 
van Polen, dat beslag wist te leggen op de derde plaats. Ook feli-
citaties voor Jouke van der Woude die de fighting spiritprijs won 
bij de heren teamwedstrijden.  
Individueel liep het allemaal wat minder voorspoedig. Vroeg in 
het toernooi troffen de individuele spelers sterke tegenstanders, 
die later in de prijzen zouden vallen. Zo had Rick de pech in de 
poule al de latere kampioen  Przewlocki (Frankrijk) te treffen. 
Makoto kwam nog het verst, maar moest het afleggen tegen de 
latere nummer twee, Olivier van Frankrijk. Bij de dames individu-
eel werd het wedstrijdveld gedomineerd door Frankrijk, Polen en 
de Griekse eenpitter Akila. Maar de grootste verrassing kwam 
van de Tsjechische Nikol Eichlerová. Zij won in de finale van de 
Poolse Alina Yearwood. En dat betekende: eindelijk weer eens 
een ander volkslied.

Door privéomstandigheden kon ik dit jaar niet met het team 
mee als delegation leader en kon ik niet als bestuurslid van de 
NKR de EKF-vergadering bijwonen. Gelukkig bleek Guido Minnae-
rt beschikbaar en heeft hij deze rollen vervuld. Mijn keuze om 
Guido te vragen was een logische. Guido had vorig jaar samen 
met mij ook al de EKF-vergadering bijgewoond en hij zit  in het 
organiserend comité van de EK Kendo van 2025 in Nederland. 
Door zijn jarenlange ervaring als speler, manager en coach van 
het NL-team heeft hij al vele EK’s en WK’s meegemaakt, maar 
het is altijd goed de laatste ontwikkelingen van zo’n groot toer-
nooi op de voet te blijven volgen en op de hoogte te zijn van alle 
organisatorische aspecten. Tijdens de ALV heeft hij een korte 
presentatie gegeven van onze plannen en het logo, ontworpen 
door Mariëlla van der Schans, gepresenteerd.

E K  K e n d o  2 0 2 5
Dit laatste is een mooi bruggetje naar het volgende wat ik nog 
even in deze rubriek wilde noemen en dat is de organisatie van 
het EK in Nederland. Marije zal u in deze Zanshin op de hoogte 
houden van de laatste ontwikkelingen en vrijwilligers vacatures 
die we hebben. Het lijkt erop dat we een geschikte sporthal in 

Leiden hebben gevonden, maar probleem is dat deze nog niet 
klaar is. Dus het blijft een beetje spannend of we er qua hal zijn. 
De afmeting en capaciteit lijkt groot genoeg en er zou ook een 
geschikte vloer in komen. Maar eerst zien, en dan … geloven. Op 
zich lijkt Leiden mij een geschikte stad om het EK te houden. 
Goed bereikbaar met de trein, niet ver van Schiphol en Rotter-
dam/The Hague Airport. Het is een leuke historische stad met 
veel horeca en bezienswaardigheden. En niet in de laatste 
plaats is daar het Japanmuseum, Het Siebolthuis, gevestigd, met 
in de Hortus Botanicus van de Universiteit van Leiden de Van 
Siebolt (Japanse) Gedenktuin. Er zijn hotels op loopafstand van 
het centrum. Dus naast de kampioenschappen ook nog genoeg 
andere dingen om te beleven.

A L V  E K F
Guido heeft n.a.v. zijn bijwonen van de EKF-vergadering ons al 
wat eerste informatie gestuurd.
- De ‘gele kaarten’ waarin de dangraden werden geregistreerd 
gaan nu eindelijk verdwijnen. Het was al een beetje een relikwie 
uit de oudheid aan het worden, maar nu is het dan echt gedaan. 
De organisatorische rompslomp werd gewoon te groot. De 
database van de EKF was al leidend en is dit nu zeker. Zelfs de 
diploma’s zullen vanaf heden digitaal worden verstuurd. Daarom 
is het belangrijk dat er aan alle leden een correct mailadres is 
gekoppeld.
- De EKF heeft er een nieuw lid bij en dat is Kazachstan. 
Kazachstan is een land dat grotendeels in Azië ligt. Een klein 
deel van het land, het grondgebied ten westen van de rivier de 
Oeral, ligt in Europa. Blijkbaar is dat voldoende om dan toch tot 
Europa gerekend te worden.
- De World Combat Games worden in 2023 in oktober in Riyad 
(Saoedi Arabië) gehouden. Er zal geen betrokkenheid bij deze 
spelen zijn vanuit de EKF. 
- De WK Kendo 2024 vindt plaats van 4-7 juli in Milaan. Website is 
wkc2024.com. Prettig in deze periode van het jaar is, dat de zaal 
airco heeft.
- Komende Europese kampioenschappen: Nederland 2025; 
Montenegro (Podgorica) 2026; Belgrado (Servië) 2028 en er ligt 
een optie voor Portugal in 2029.   
Er is nog geen kandidaat bekend voor de WK in 2027.
- Iaido EK’s: 2023 - München (Duitsland); 2024 - Göteborg 
(Zweden) 
- Jodo EK’s: 2023 - Magglingen (Zwitserland); 2024 - Espoo 
(Finland)
- Het boek over de geschiedenis van de EKF is nog niet klaar. 
Binnenkort komen er nieuwe instructies.
Ik hoop niet dat ik mijn verhaal moet inkorten. Overigens  vindt u 
in deze Zanshin het tweede deel van de geschiedenis van de NKR 
dat ik voor dit boekproject heb samengesteld. In de volgende 
Zanshin is het derde en laatste deel gepland. 
Tot zo ver de eerste en belangrijkste berichten van deze EKF-ver-
gadering.

G e d r a g  e n  p r e v e n t i e
Actueel in het nieuws is en blijft de aandacht voor ontoelaat-
baar gedrag op de werkvloer en in de sport en het voorkomen 
hiervan. Op de afgelopen ALV stond dit ook op de agenda en 
is besproken hoe wij hier een volgende stap in kunnen maken. 
Ter sprake kwam om alle vrijwilligers die voor de NKR actief zijn, 
gratis van een Verklaring Omtrent het Gedrag (VOG) te voorzien. 
Onze vertrouwens persoon, Rauol Vollebergh, heeft hiervoor een 
stappenplan bedacht, wat hij in deze Zanshin uit de doeken 
doet. Het bestuur zal gaan zorgen dat wij zulke gratis VOG’s voor 
onze vrijwilligers kunnen gaan aanvragen. 
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N i e u w e  s t a t u t e n
Tijdens de ALV werden de nieuwe statuten van de NKR aange-
nomen. De statuten zijn op enkele punten aangepast om meer 
in lijn te zijn met de huidige tijd en situatie waarin de NKR zich 
bevindt. Daarnaast heeft de notaris gekeken of de statuten wel 
WBTR-proof zijn en vervolgens enkele verbeterpunten aange-
bracht.
Tijdens de vergadering kon ik, n.a.v. een vraag van één van de 
aanwezigen, niet uit mijn hoofd noemen wat precies deze punten 
waren. Daarom hieronder enkele highlights.

Soms gaat het in verenigingen wel eens mis en is er sprake van 
fraude, wanbestuur, zelfverrijking of onwetendheid. De Wet 
Bestuur en Toezicht Rechtspersonen (WBTR) geeft regelgeving 
voor ‘goed bestuur’ en gaat over aansprakelijkheid. Goed bestuur 
gaat over integer handelen, democratische besluitvorming, 
transparantie en het nemen van verantwoordelijkheid. Wij zijn 
van mening dat de NKR een transparante organisatie is met een 
democratische structuur. Wij kennen alleen individuele leden die 
allemaal evenveel stemrecht hebben. Iedereen is welkom op de 
jaarlijkse ALV en kan en mag meepraten. Onze bestuursvergade-
ringen worden genotuleerd en regelmatig worden de belangrijkste 
besluiten in Zanshin gepubliceerd. Van de besluiten wordt een 
lijst bijgehouden en kan worden gecontroleerd. De bedoeling was 
dit ook een verantwoordelijkheid van de kascommissie te maken, 
maar daar was niet iedereen het mee eens, dus zullen wij dit 
anders gaan organiseren. Op zich al een voorbeeld dat meningen 
van leden worden gehoord en er wat mee wordt gedaan.
Met statuten die WBTR-proof zijn verklein je de kans dat er 
financieel iets mis kan gaan.
De financiën worden zorgvuldig beheerd en door de kascommissie 
gecontroleerd. Tijdens de ALV kunnen er vragen worden gesteld 
en aanpassingen worden gevraagd. Ook is er in de statuten een 
veiligheid ingebouwd dat de penningmeester niet in zijn of haar 
eentje een heel groot bedrag kan opnemen.
Bij bestuursbesluiten moet het belang van de vereniging of stich-
ting altijd voorop staan. Er is sprake van tegenstrijdig belang als 
je moet kiezen tussen dit belang en je eigenbelang. De WBTR 
schrijft voor dat bestuurders bij tegenstrijdig belang niet mee 
mogen vergaderen of beslissen. 

Een vereniging of stichting moet altijd bestuurbaar blijven. 
Daarom eist de WBTR een regeling in de statuten over belet 
(tijdelijke afwezigheid) en ontstentenis (niet meer in functie zijn) 
van bestuurders en toezichthouders. Hoe vindt besluitvorming 
plaats als niet alle, of zelfs helemaal geen bestuursleden aanwe-
zig zijn? Ook dit is geregeld.
In de statuten van de NKR is meervoudig stemrecht uitgesloten. 
Meervoudig stemrecht is als een bestuurder meer stemmen mag 
uitbrengen of een doorslaggevende stem heeft. 
  
H e i n  O d i n o t  e n  E d o - s e n s e i  o v e r l e d e n
Twee grootheden die veel hebben betekend voor het Nederland-
se kendo zijn enige tijd geleden in de zelfde week overleden. Op 
18 april is onze oud voorzitter, Hein Odinot in het verzorgingshuis, 
waar hij vanaf het begin van de Corona-tijd verbleef, op 91 jarige 
leeftijd overleden. Na een val waarbij hij zijn heup brak is hij niet 
meer thuis geweest en is het fysiek en mentaal bergafwaarts 
met hem gegaan. Dat er in het begin van de Corona-tijd geen 
enkel contact met zijn vrouw of kinderen mogelijk was en later 
slechts alleen mogelijk met behulp van beschermende kleding, 
heeft daar geen goed aan gedaan. Ik heb hem nog een aantal 
malen bezocht, maar het contact werd steeds moeizamer.
De verdiensten van Hein lagen voornamelijk op het bestuurlijke 
vlak. In 1966 was hij in feite de oprichter van de Nederlandse 

Kendo Renmei. De eerste jaren was een Japanner, Morioka-sen-
sei, de voorzitter, maar in feite was Hein de spil waar alles om 
draaide. Na enkele jaren werd hij de voorzitter en dat is hij, bijna 
onafgebroken, zo’n 50 jaar geweest. Hein heeft aan de wieg 
gestaan bij de oprichting van de Europese Kendo Federatie en 
was aanwezig bij de oprichting in 1970 van de Internationale 
Kendo Federatie. Lange tijd is Hein penningmeester geweest van 
de Europese Kendo Federatie en vanuit die functie auditor bij de 
IKF (FIK). Dat Hein een geliefd en gewaardeerd man was in binnen 
en buitenland blijkt wel uit de vele reacties die zijn binnen 
gekomen van IKF en de AJKF, de EKF, de FOG en individuele reac-
ties via mail en Facebook berichten.

Voor zijn inspanning voor het verspreiden van budo in Nederland 
en het stimuleren van de vriendschapsbanden tussen Nederland 
en Japan ontving Hein uit handen van de Japanse ambassadeur 
in 2017 ‘the order of the Rising Sun, Gold and Silver Rays’. 
Voor mij persoonlijk is de band met Hein heel groot geweest. 
Als 8-jarige ging ik bij hem op judo. Naast de opvoeding van mijn 
ouders was er nog een tweede opvoeding die belangrijk was. 
Dit was de wijze waarop Hein judolessen gaf en ons meegaf wat 
doorzettingsvermogen was, respect voor anderen, integriteit en 
oplossingsgericht denken.

Voordat ik zelf met kendo begon toen ik 21 was, was ik al bekend 
met kendo door demonstraties die tijdens judo toernooien 
werden gehouden of door om een hoekje te kijken in het buur-
thuis in Rotterdam Zuid naar de kendotraining van Morioka, als 
zijn judotraining was afgelopen. 
Ik heb Hein bijna 60 jaar gekend. Langer dan de tijd dat ik mijn 
eigen vader heb gekend. Naast de opvoeding van mijn ouders was 
er een tweede niveau die daar nog een laagje overheen heeft 
gelegd.

Op een andere manier is Edo-sensei heel belangrijk geweest voor 
het kendo in Nederland. 
Louis heeft mij laten weten dat hij voor deze Zanshin een ‘in 
memoriam’ over Edo-sensei zou schrijven, dus zijn belang voor 
de ontwikkeling van kendo zal, neem ik aan, daarin ruimschoots 
belicht worden.

Koos van Hattum

Uitreiking aan Hein Odinot van ‘the order of the Rising Sun, Gold and 
Silver Rays’, 2017.
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Van het bestuur
De notulen van de ledenvergadering van 5 maart jl. zijn gepubli-
ceerd in deze Zanshin.

De nieuwe jaarkalender voor het seizoen 2023 / 2024 is gemaakt 
en nu hopen we dat de data, die wij aanvragen voor de zalen 
ook gehonoreerd zullen worden. Zolang dit nog niet bekend is, 
wachten we nog even met het publiceren van de nieuwe agenda 
op de website.

De ontwerp wedstrijd voor het logo voor het door ons te orga-
niseren EK Kendo in 2025 is gewonnen door Mariëlla van der 
Schans. 

Het was heel fijn, dat Iijima sensei, na 3 jaar van afwezigheid zelf 
weer aanwezig was bij het naar hem vernoemde toernooi. Zelfs 
werden nog enkele trainingen door hem verzorgd, hetgeen door 
de bezochte dojo’s zeer gewaardeerd werd.

Begin mei heeft onze voorzitter de ledenvergadering van de FOG 
bezocht. Er is toegezegd, dat er vaker vergaderd zal worden, 
zodat informatie meer up to date is.

Het LMA 4 diploma is uitgereikt aan Edwin de Wit voor iaido en 
jodo, aan David Smits voor iaido en aan Guido Minnaert en Koos 
van Hattum voor kendo.

En tenslotte het nieuws, dat Nabeyama sensei tijdens het 
komende Kendoseminar in Amsterdam vergezeld zal worden door 
Iguchi sensei.

Kiyoshi Iguchi maakte 
deel uit van het Japanse 
Kendo team tijdens de 
WK’s in Santa Clara in  
Amerika en Glasgow in 
Schotland. Hij is 53 jaar 
en 8e dan kyoshi. Hij is 
assistent professor op de 
Ryutsu Keizai University.
Kortom nog meer reden 
om je voor het weekend 
van 11 – 13 augustus in 
te schrijven voor het 
seminar.

De iaido/jodo leden kunnen het weekend daarvoor in Eindhoven 
deelnemen aan het zomerseminar, waarbij Ishido sensei weer 
aanwezig zal zijn na 3 jaar van afwezigheid.

Tijdens deze seminars worden examens gehouden tot en met 5e 
dan!!!!

Genoeg om naar uit te kijken. 

Joke de Jong 
secretaris
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Notulen ALV 2023
Notulen van de Algemene Ledenvergadering van de Nederlandse 
Kendo Renmei.
Datum: 05-03-2023
Plaats: Amsterdam

Aanwezig: bestuur Koos van Hattum, Elise Heijboer, Joke de Jong 
en Aad van de Wijngaart.
Leden: A. Roemer, S. Kater, L. Rauch, H. Trouw. P. Ratchatasa-
vee, S. Tjon Kon Fat, B. Alberts de Gier, P. Toda, J. van den Broek, 
T. Otter, S. Kuijpers-Heezemans, W. Neuteboom, X. Arosemena, 
C. ter Bruggen, G. Sullca, R. Snellens, L. Heek, A. Luif, H. Haijer, 
K. Hop, R. Smit, W. Riesenkamp, J. Boddema, M. de Graaf, M. 
Schendstok, S. K.L. Kwee, J.P.N. Knoops, A. Korhonen, M. van Dijk, 
G. Minnaert, M. Wouters, J. Dekker, L. Vitalis, R. Vollebergh, S. 
van Hoek, J. Myers-Van de Veer, V. Rijke, K. Bartels, E. de Wit, P. 
Kukla, L. Myers, D. Smits, E. Eker, T. Poppe, T. Janssen, R. Croes, C. 
Mampaey, L. van Bussel, J. Tobben, F. Smout. 
Afwezig met kennisgeving: bestuurslid A. Schiebroek, A. Chichecki, 
A. Colenbrander, J. Tacke, C. van der Zee, C. van den Brink, O. van 
der Hart, D. Castelli, A. van Acht-Kaneda, H. Mansvelt-Beck, 
H. Boltink, H. Splinter, S. Bosari. 
Machtiging ontvangen voor David Smits van: Symke Haverkamp 
en Pascal Kruijsifix.
Voor Aad van de Wijngaart: van Lorena Zuniga.
Voor Koos van Hattum: Werner Karnadi.
Totaal 58 stemgerechtigde leden.

1 .  O p e n i n g  d o o r  d e  v o o r z i t t e r
Koos opent de vergadering en heet iedereen van harte welkom. 
De voorzitter stelt vast dat voldoende stemgerechtigde leden 
aanwezig/vertegenwoordigd zijn;
dat derhalve met inachtneming van de wettelijke en statutaire 
vereisten, rechtsgeldige besluiten kunnen worden genomen.

2 .  V a s t s t e l l i n g  a g e n d a
Er is een verzoek van Louis Vitalis ontvangen betreffende een 
nieuwe activiteit op de NKR agenda.
Dit bespreken we bij punt 22. Een verzoek van de TC Kendo om 
meer leden, die de commissie willen helpen wordt doorgeschoven 
naar punt 12. De agenda wordt vastgesteld.

3 .  I n g e k o m e n  s t u k k e n  e n  b e r i c h t e n  v a n 
v e r h i n d e r i n g
Zie hierboven.

4 .  B e s t u u r s m e d e d e l i n g e n
De voorzitter deelt mede, dat Raoul Vollebergh zich aangemeld 
heeft als Vertrouwenspersoon. Hij heeft een cursus hiervoor 
gedaan en zal Marije Wouters bijstaan. Marije is vertrouwenscon-
tactpersoon. Raoul stelt zich zelf voor en merkt op, dat met het 
komende EK in Nederland het prettig is deze deze personen / 
commissie te hebben. Koos zegt, dat het bestuur op zoek was 
naar iemand uit de Iaido/Jodo hoek, maar niemand heeft zich 
gemeld, vandaar dat we akkoord gegaan zijn met het aanbod van 
Raoul. Raoul welkom.

5 .  G o e d k e u r i n g  n o t u l e n  A L V ,  g e p u b l i c e e r d  i n 
Z a n s h i n  2 0 2 2 - 2
De notulen zijn opgenomen door André Schiebroek en uitgewerkt 
door Joke de Jong, waarvoor dank.
Er zijn geen vragen. Joke meldt, dat de naam van Amy Luif gecor-
rigeerd is. 
De notulen worden goedgekeurd en vastgesteld.

6 .  J a a r v e r s l a g  b e s t u u r  2 0 2 2
Er zijn geen vragen en het verslag wordt met dank aan de secre-
taris, die het namens het bestuur heeft opgesteld, goedgekeurd.

7 .  F i n a n c i e e l  o v e r z i c h t  2 0 2 2  e n  b e g r o t i n g 
2 0 2 3
De verslagen zijn gepubliceerd en Elise heeft geen toelichting 
geschreven. Ze nodigt de vergadering uit vragen te stellen. Willem 
Riesenkamp vindt het een hele mooie balans. Elise wil, ondanks 
dat we er goed voorstaan, iets doen aan het jaarlijks terugkeren-
de verlies. Dit moet stoppen. Ze wil met een meerjarenbegroting 
gaan werken. Ze wil een meerjarenbeleidsplan opstellen hoe we 
dit kunnen aanpakken. Amy Luif vraagt waarom de post PR/
Website € 1500,-- hoger uitgevallen is, dan begroot.
Elise verklaart, dat dit komt door een bijdrage aan een SBS 6 
TV programma over Kendo. De resultatenrekening 2022 en de 
begroting 2023 worden goedgekeurd. Elise denkt, dat eind maart 
de contributie via incasso geïnd kan worden.

Koos dankt Elise voor het vele werk. Hij roept o.a. dojoleiders 
op om leden zo snel mogelijk lid te maken van de NKR, zodat 
we weer een ledenaanwas krijgen. Het lidmaatschap geeft je 
toegang tot alle Centrale trainingen en wedstrijden. Contributies 
is onze grootste inkomstenbron.

8 .  V e r s l a g  K a s c o m m i s s i e
De kascommissie bestaande uit Louis Heek en Roel Croes 
heeft de boeken gecontroleerd en alles is uitstekend verwerkt. 
Zoals vorig jaar genoemd wordt door de overgang op een ander 
administratiepakket de inrichting van de boekhouding ook gelijk 
aangepast aan deze tijd. De overgang van Davilex naar Cash is 
een grote operatie en moet nauwkeurig gebeuren. 
Louis Heek heeft het verslag op papier.  Hij stelt de vergadering 
voor het bestuur decharge te verlenen over het gevoerde financi-
ele beleid. Dit voorstel wordt met algemene stemmen aangeno-
men.

9 .  V e r k i e z i n g  n i e u w e  k a s c o m m i s s i e :
Louis is aftredend. Roel Croes en Kelly Hop vormen de kascom-
missie voor 2023. Kees Bartels meldt zich voor reserve kascom-
missie. De voorzitter bedankt Louis voor zijn werkzaamheden en 
adviezen en heet Kees van harte welkom.

1 0 .  B e s t u u r s v e r k i e z i n g
André Schiebroek is aftredend en herkiesbaar. Er zijn geen tegen-
kandidaten gemeld bij het bestuur.
André wordt met algemene stemmen herkozen.

1 1 .  V e r s l a g  T e c h n i s c h e  C o m m i s s i e  I a i d o / J o d o
Er zijn geen vragen en dit verslag wordt vastgesteld met dank 
aan Aad van de Wijngaart.

1 2 .  V e r s l a g  T e c h n i s c h e  C o m m i s s i e  K e n d o
Hier zijn eveneens geen vragen over en ook dit verslag wordt 
vastgesteld met dank aan Soesanto en Sjoerd. Sjoerd geeft een 
toelichting over het jeugdkendo, dat goed gaat. Wanneer je als 
dojo met kinderkendo wilt starten, kunnen Patrick Bakker en hij 
ook adviezen geven. Ook willen ze het Konotori toernooi uitbrei-
den en internationaal maken, eerst met de Belgen en later verder 
uitbreiden naar een echt internationaal toernooi.
Sjoerd laat weten, dat de TC Kendo meer mensen zoekt. De TC 
wil een grotere groep mensen hebben, die zich bezig kunnen 
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houden met de organisatie van wedstrijden, dit ook met het oog 
op het komende EK. Ze zijn ook bezig om de formulieren voor 
wedstrijden wat meer te formaliseren, zodat er minder mensen 
aan de wedstrijdtafels hoeven te zitten. Ook zullen deadlines nu 
meer aangehouden worden. Dit wordt al jaren gezegd, maar er 
wordt nu niet meer geschipperd. Te laat blijft te laat, dit geldt 
ook voor examens.
De voorzitter dankt de leden van de TC voor hun werk. 

1 3 .  V e r s l a g  L M A
Eerst meldt Koos, dat Anne-Marie ten Broeke eind van dit jaar 
haar lidmaatschap van de NKR zal beëindigen en daarmee ook 
haar functie binnen de LMA commissie neer zal leggen. Koos 
bedankt Anne-Marie voor haar inzet voor de opleiding en haar 
adviezen. Anne-Marie is zelf niet aanwezig maar de vergadering 
geeft applaus voor het gedane werk. Edwin beveelt de opleiding 
zeer aan.
David Smits zal 2e PVB beoordelaar geworden voor de NKR. 
Er zijn op dit moment 4 leden van de NKR die de opleiding volgen. 
Edwin wordt bedankt voor de uitleg en het verslag wordt vast-
gesteld.

1 4 .  V e r s l a g  v e r t r o u w e n s p e r s o o n / v e r t r o u -
w e n s c o n t a c t p e r s o o n
Marije Wouters (nkr vertrouwenscontactpersoon) geeft een 
toelichting op haar verslag.
Ze vindt dat dojo die met Kinderkendo bezig zijn of gaan begin-
nen, moeten werken volgens het 4 ogen-principe. Ze heeft dit 
besproken met de TC Kendo. Marije wordt bedankt voor haar 
werk en de voorzitter stelt het verslag vast.

1 5 .  V e r s l a g  r e d a c t i e  Z a n s h i n
Jack Tacke de redacteur is afwezig, er staat een verslag in 
Zanshin.
Piotr Kukla vraagt of Jack voor de volgende editie weer even een 
mailtje wil sturen met een oproep voor kopij. Joke zal dit doorge-
ven.

1 6 .  V e r s l a g  w e b s i t e
Johan van den Broek spreekt zijn zorgen uit over de ledenda-
tabase. Hij vindt de ledenadministratie van Davi of straks Cash 
leidend. De problemen moeten dit jaar opgelost worden. Soesan-
to is zeer druk op dit moment en kan er niet de tijd aan beste-
den, die hij eigenlijk zou willen. Fleur heeft voor haar dojo een 
website, dit werkt goed via een bedrijf. Er moet een professio-
nalisering komen voor de website met een betere documentatie 
en ook mogelijkheden voor Mollie betalingen. Johan spreekt zijn 
respect uit voor de makers van de website, maar hij heeft er ook 
zorgen over.
Het bestuur gaat er mee aan de slag.

1 7 .  O r g a n i s a t i e  E K  K e n d o  d o o r  d e  N K R
Er komt een stichting met daarin Marije Wouters (voorzitter) 
en Guido Minnaert (secretaris) en de commissie is op zoek naar 
een penningmeester. Het grootste obstakel is eerst het vinden 
van een geschikte grote hal. Op 1 staat de nieuwe hal in Leiden, 
2: Apeldoorn 3: Amsterdam Sporthallen Zuid en 4 Apollo hal 
Amsterdam. Marije maakt de winnares bekend, die het logo voor 
het EK heeft ontworpen. Dit is Mariëlla van der Schans gewor-
den. Applaus volgt. Eva Eker merkt op, dat er op alle fronten 
hulp nodig is en zij is benieuwd naar het beleid hiervoor. Worden 
er mensen gezocht met financiële achtergrond, of ervaring met 
sponsorwerving enz. De oproep van de commissie: Als je denkt, 
dat je nu al wat kunt betekenen, vriendelijk verzoek om een 

berichtje naar Marije of Guido te sturen, zie ook de oproep in 
Zanshin 2023-01.

1 8 .  P r e s e n t a t i e  G e d r a g s c o d e  S p o r t e r s  e n 
v r i j w i l l i g e r s
De Gedragscode staat in Zanshin. De voorzitter vraagt of er 
vragen c.q. opmerkingen over zijn.
Raoul Vollebergh meent, dat het goed is, dat de dojo, die lesge-
ven aan jeugd de lesgevenden en eventueel ouders vragen om 
een verklaring omtrent gedrag te overhandigen. Koos zegt, dat 
wij ervan uitgaan, dat lesgevenden de Gedragscode ondersteu-
nen, meer kun je als bestuur niet doen.
Sjoerd zegt, dat je als dojo kunt voorstellen, dat ouders en 
vrijwilligers de gedragscode ondertekenen en er zodoende mee 
op de hoogte zijn. Patrick merkt op, dat vrijwilligers die een soort 
contract (beschikbaar via NOC/NSF) ondertekenen wel een soort 
van status krijgen.

Er zijn misschien al wel leden die een VOG hebben. Annemiek 
Roemer voegt toe, dat binnen Kendo Kai Den Haag het 4-ogen 
principe wordt gehanteerd. Sjoerd Kater meent, dat we het niet 
moeilijker moeten maken dan het is. René Smid stelt voor om 
over een jaar te kijken hoe het is gegaan.
Tom Otter vraagt hoe dit gehanteerd gaat worden op Centrale 
trainingen. Amy Luif vraagt of er dan in de toekomst een VOG 
moet komen.
Koos neemt de opmerkingen mee. De tekst van de Gedragscode 
wordt goedgekeurd. 

1 9 .  S t a t u t e n w i j z i g i n g  u p d a t e
De herziene tekst van de statuten is een week voor de vergade-
ring via mail rondgestuurd.
Het bestuur heeft de oude statuten laten herzien, zodat deze 
WBTR proof zijn. De voorzitter stelt aan de orde een voorstel 
om de statuten der vereniging geheel gewijzigd vast te stellen, 
een en ander conform het concept van de akte met kenmerk 
22202172.01 / EJG / 1 zoals opgesteld door Van Hecke Houben, 
notarissen te Roermond.

Kees Bartels heeft van André Schiebroek begrepen, dat er bij 
controle van het bestuur duidelijk is wat het bestuur doet. 
Dat er veranderingen doorgevoerd worden, die duidelijk gecom-
municeerd worden met de leden. Diverse leden hebben moeite 
met het feit, dat de door het secretariaat gemaakte besluiten- 
en actiepuntenlijst van de bestuursvergaderingen gecontroleerd 
gaan worden door de kascommissieleden. De voorzitter noemt 
dit als voorbeeld waar we al vast mee zijn begonnen en ziet er 
niet zo’n probleem in, dat de kascommissie dit naast de admini-
stratie ook nakijkt.
Dit is ook besproken op de vorige ALV in 2022 en in de notulen 
goedgekeurd.
Roel Croes zegt veel ervaring te hebben met juridische stukken 
en biedt hulp aan. De voorzitter zegt, dat de Statuten en het 
Huishoudelijk Reglement getoetst zijn door de notaris.
Louis Vitalis zegt, dat er op- en aanmerkingen zijn, het bestuur 
heeft hier veel tijd aan besteed en stelt voor het ter stemming 
te brengen.
Amy wil dan nog wel graag uitleg over WBTR. De voorzitter zegt 
dit toe. André Schiebroek, die afwezig is, zou hier meer over 
kunnen vertellen.
Stemming voor statuten: tegen: 6 en onthouding 2 en voor 50 
leden.
De nieuwe aangepaste tekst van de statuten is hierbij aangeno-
men met een eenvoudige meerderheid van stemmen. 
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Bij deze vergadering is eveneens voorgesteld om volmacht te 
verlenen aan iedere bestuurder, alsmede aan ieder der mede-
werkers van Van Hecke Houben, notarissen te Roermond, zowel 
aan hen tezamen als aan ieder van hen afzonderlijk, om voor en 
namens hen de statuten van gemelde vereniging te wijzigen, 
zoals vervat in een ontwerpakte, opgesteld ten kantore van Van
Hecke Houben, notarissen te Roermond, en verder meer te doen 
wat de lasthebber terzake nuttig, nodig of wenselijk zal achten. 
De opname van deze zinsnede in de notulen maakt het mogelijk 
dat niet alle bestuursleden bij ondertekening aanwezig dienen 
te zijn maar André Schiebroek e.e.a. kan afhandelen namens het 
bestuur, zoals in de ALV is vermeld. DE genoemde voorstellen 
worden met algemene stemmen aangenomen.

2 0 .  A a n p a s s i n g  H u i s h o u d e l i j k  R e g l e m e n t 
t o e g e s t u u r d  v i a  m a i l  e i n d  f e b r u a r i
De voorzitter legt uit, dat met WBTR proof maken van de 
statuten het bestuur ook het Huishoudelijk Reglement heeft 
nagekeken en waar nodig aangepast. Ook dit is in overleg met de 
notaris gegaan.
Edwin de Wit merkt op, dat de tekst bij Art. 6.3 en 4 hetzelfde is. 
Artikel 6.4 kan vervallen.
Aad van de Wijngaart laat weten, dat bij Art. 7, lid 4 “de Commis-
sie” kan vervallen.
Stemming: tegen 2 leden, onthouding 10 leden en voor 46 voor. 
De nieuwe aangepaste tekst van het HR is hierbij aangenomen 
met een eenvoudige meerderheid van stemmen.

2 1 .  P l a n n i n g  w e d s t r i j d e n  n i e u w e  s e i z o e n 
2 0 2 3  –  2 0 2 4
De verschillende dojo was gevraagd van te voren aan te geven of 
ze de organisatie samen met de TC op zich willen nemen.
NK Kendo eind november 2023: KK Den Haag
Edo cup gelijktijdig met Hein Odinot 50+ cup: Zwolle / Groningen 
april 2024
NK Kyu / Teams Kendo: juni 2024 Fumetsu
NK Iaido / Jodo: welke dojo meldt zich hiervoor?
NK Iaido / Jodo teams: Renbukan Eindhoven
NK Individueel Iaido / Jodo: Amersfoort
Konotori Kendo Juniors Toernooi: KK Den Haag

Zoals afgesproken zouden wij bij dit punt ook het voorstel van 
Louis bespreken over het organiseren van een Kendo Kata Teams 
Taikai. Als de vergadering ermee akkoord is, dan zal Louis het 
verder uitwerken, het is nog niet ergens gedaan. Alle 3 disciplines 
kunnen meedoen.
Louis denkt dat de kosten circa 250 – 300 zullen zijn. Voorgestel-
de datum 23 juli in Utrecht. De penningmeester gaat akkoord. 
Louis zal dit qua regels verder uitwerken en info versturen.
We zijn benieuwd naar de animo.

Joke vraagt hoe het zit met de EDO cup + Odinot Cup 50+ voor 
2023. In de notulen van 2022 staat dat Arnhem zich hiervoor 
heeft aangemeld, terwijl in Zanshin en op de website Utrecht 
genoemd wordt. Simon Kuijpers-Heezemans van KK Higashi 
Arnhem geeft met 2 weken aan de TC door of zij het kunnen 
regelen, dat dit weer in Wageningen gehouden kan worden. Dit 
moet dan in de agenda opgenomen worden.

2 2 .  W . v . t . t . k
Sjoerd Kater doet nogmaals een oproep voor medewerkers voor 
de Technische Commissie Kendo, die Soesanto en hem kunnen 
helpen bij de organisatie en het structureren van de taken.

Verder wordt de maatregel weer ingevoerd, dat de dojo, die de 
eerstkomende Kendo wedstrijd organiseert, ervoor gaat zorgen 
dat de wedstrijdborden na afloop van een toernooi meegenomen 
worden. 

Ramon Smit stelt voor om Louis Vitalis, gezien zijn verdienste 
voor de NKR al die jaren, tot Erelid van de vereniging te benoe-
men. Het bestuur gaat dit bespreken.

2 3 .  R o n d v r a a g
Piotr Kukla (manager Iaido) deelt mede, dat het NL team Iaido 
ook meerdere teamtrainingen gaat organiseren, dit in overleg 
met Elise (penningmeester)

Amy Luif vraagt of er een flyer is om reclame mee te maken.
Koos zegt, dat er nog vele blauwe flyers zijn met info over alle 3 
disciplines. Hij zal ze opzoeken en verspreiden.

2 4 .  S l u i t i n g
Niets meer aan de orde zijnde, sluit de voorzitter om 15.30 uur de 
vergadering. Hij dankt de leden voor de inbreng en wenst ieder-
een goede terugreis.

Joke de Jong-Talen, Secretaris/notulist
Koos van Hattem, Voorzitter
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In memoriam Hein Odinot

In April kregen we het bericht, dat Hein Odinot op 91 jarige leef-
tijd is overleden.

In 1974 heb ik Hein leren kennen tijdens de kennismakingscursus 
van de NKR in Harderwijk.

Ik heb toen zelf niet meege-
daan, maar heb alleen 
gekeken en kwam onder de 
indruk van Kendo, dat wij 
daarna startten in Meppel. 
In de beginjaren van “Kendo 
Dantai Meppel” eind jaren 
70, kwam Hein met de trein 
1 x per maand naar Meppel 
op een zaterdag om ons les 
te geven. Hij kwam uit Oud 
Beijerland, een wereldreis 
in onze ogen. Dit gaf zijn 
gedrevenheid aan om anderen 
Kendo te leren.
In de jaren 80 verloren wij 
elkaar uit het oog en hij was 
oprecht blij, dat ik begin jaren 
90 weer begon met Kendo en 
op de foto overhandigd hij mij 

een fighting spirit prijs in Meppel met de Kyu en team Wedstrij-
den in 1992.

Het contact werd intensiever toen ik in 1996 in het damesteam 
kwam. Naast het bezoeken van Centrale trainingen en wedstrij-
den bezocht Hein ook heel vaak de teamtrainingen om op de 
hoogte te blijven van de vorderingen. Vanaf 2001 toen ik penning-
meester werd van de NKR hadden we heel veel vergaderingen en 
overleg over de cijfertjes. We hebben mooie EK’s en WK’s meege-
maakt.
In 2016 nam hij na een bijna onafgebroken voorzitterschap 
welverdiend afscheid als voorzitter. 
De laatste jaren was het contact helaas minder door Covid en 
mijn thuissituatie.

Wel kan ik concluderen, dat Hein ervoor heeft gezorgd, dat het 
Kendo in Meppel nog steeds beoefend wordt.

Ik wens Caroline, Jan Joost,  Marco en Thijs heel veel sterkte de 
komende tijd.

Joke de Jong-Talen

Uitreiking “Order of The Rising Sun”, door de ambasadeur van Japan. Met (destijds toekomstig Koning) Willem-Alexander, vechtsportgala 
FOG, 2012.
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ALL JAPAN KENDO FEDERATION 
2F, Yasukuni-Kudan-Minami BLDG, 2-3-14, 

Kudan Minami, Chiyoda-Ku Tokyo Japan 〒102-0074 
TEL: +81-(0)3-3234-6271 FAX: +81-(0)3-3234-6007 

 
25 April, 2023 

 
Mr. Koos van Hattum 
President 
Nederlandse Kendo Renmei 
 
Dear Mr. van Hattum, 
 
It was with profound sorrow for us to learn that Mr. Hein Odinot had passed away on 
18th April. 
 
Mr. Odinot has made a significant contribution to the promotion and development of 
kendo, not only in the Netherlands but also internationally. In 2017, he was awarded the 
Order of the Rising Sun, Gold and Silver Rays by the Japanese Government for his 
longstanding efforts to deepen friendly relations between Japan and the Netherlands 
through kendo. 
 
On behalf of All Japan Kendo Federation, I would like to express our sincere 
condolences to the Nederlandse Kendo Renmei and his family. 
 
With deepest sympathy, 
 

 
Tadahiro Ajiro 
President  
All Japan Kendo Federation 
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25 April, 2023 
 
Mr. Koos van Hattum 
President 
Nederlandse Kendo Renmei 
 
Dear Mr. van Hattum, 
 
It was with profound sorrow for us to learn that Mr. Hein Odinot had passed away on 
18th April. 
 
Mr. Odinot contributed greatly to the promotion and development of kendo not only in 
the Netherlands but also internationally as an Auditor of the International Kendo 
Federation from 1985 to 1999. He has also worked for many years to deepen friendships 
with people from all over the world through kendo. 
 
On behalf of International Kendo Federation, I would like to express our sincere 
condolences to the Nederlandse Kendo Renmei and his family. 
 
With deepest sympathy, 
 

 
Tadahiro Ajiro 
Acting President  
International Kendo Federation 
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In memoriam Edo Kokichi
M i j n  e e r s t e  o n t m o e t i n g :  1 9 7 7
Mijn eerste ontmoeting met Edo Sensei was in de zomer van 
1977, tijdens mijn eerste Japan reis, die ik samen met Ed en Roelof 
Roosterman maakte.
Tijdens het Kitamoto Kendo Summer camp vierde ik mijn 18e 
verjaardag, Edo Sensei was op dat moment 37 jaar oud (zijn 
verjaardag is op 10 oktober).
Hij woonde op dat moment nog in Tokyo, waar hij de coach was 
van de Kendo club van de Tokyo University. De oudste foto die ik 
van hem heb is uit deze tijd, natuurlijk nog niet digitaal!

Ik was natuurlijk super trots dat ik net geslaagd was voor 
mijn eerste dan Kendo en Iaido, maar daar maakte Edo Sensei 
meteen korte metten mee: in mijn eerste Jigeiko met hem heb 
ik alleen heen en weer gerend om mijn Shinai van de grond op te 
pakken, ik kreeg geen enkele kans om ook maar mijn Shinai op te 
heffen voor een slag.
Op dat moment besloot ik dat deze man mijn Kendo leraar zou 
worden, en dat is hij zonder onderbreking ook altijd geweest.

D e  t w e e d e  o n t m o e t i n g :  1 9 7 9
Op 5 augustus 1979 deed ik mee aan de WKC in Sapporo, ik was 
nog net geen twintig jaar oud.
Drie maanden daarvoor was ik naar Kanazawa gegaan waar Edo 
Sensei inmiddels assistent professor was in Lichamelijke Opvoe-
ding met specialisatie Biomechanisch onderzoek naar Kendo.
Elke dag trainde ik mee met de studenten van Kanazawa Unver-
sity en groeide mijn Kendo van een matige beginner tot een 
fanatieke beginner. Het was genoeg om de Fighting Spirit Award 
te winnen op de WKC. 
Alles dankzij de lessen van Edo Sensei natuurlijk.

In 1979 was de Kanazawa Unversity nog in het Ishikawa Kasteel, 
midden in de stad Kanazawa. Nu is het een toeristische trek-
pleister geworden.

Edo Sensei kon in Kanazawa eindelijk auto rijden! Dat was in Tokyo 
natuurlijk uitgesloten, maar hij was zo trots op zijn eerste eigen 
auto.

D e  d e r d e  o n t m o e t i n g :  1 9 8 1
Van de zomer 1981 tot de zomer van 1982 was ik een jaar lang bij 
Edo Sensei in Kanazawa. Omdat er in die tijd nog geen officieel 
Student uitwisseling programma was tussen de Universiteit van 
Leiden, waar ik studeerde, en Kanazawa University, zat er niks 
anders op om Edo Sensei te vragen om mijn sponsor te worden, 
zodat ik een visum voor een jaar kon krijgen. 
In die tijd kwam Jolanda in de winter voor drie maanden mee 
trainen, en werd zo een van Edo Sensei’s lievelings Kendo leer-
lingen.

Op deze locatie zouden Edo Sensei en ik nog een foto nemen, in de 
lente van 2019………..

Edo Sensei was niet alleen mijn Kendo leraar, hij was ook degene 
die mij Jodo onderwees in het jaar dat ik in Kanazawa studeerde. 
We deden zelfs Shinto Ryu Kenjutsu!

D i v e r s e  b e z o e k e n  i n  N e d e r l a n d
Edo Sensei was zeer betrokken bij het Kendo in Nederland, al 
vanaf zijn eerst bezoek aan Amsterdam in 1976, net voordat ik 
zelf met Kendo begon.



ZANSHIN  I 2023.2−13

Edo Sensei staat op het punt om tegen mij te scoren (niet zo moeilijk 
natuurlijk!).
Waarschijnlijk begin tachtiger jaren tijdens een bezoek van Edo 
Sensei en Iijima Sensei.

Ons persoonlijk hoogtepunt: Edo Sensei was getuige op ons huwelijk, 
30 augustus 1988
 

In onze woning in Amsterdam Osdorp, 1990.

 

In 2004 ging Edo Sensei met pensioen, op 65 jarige leeftijd.

O n z e  l a a t s t e  o n t m o e t i n g

Op dezelfde plaats waar we in de winter van 1981 stonden (zie boven), 
namen we een foto tijdens mijn laatste bezoek aan Edo Sensei in 
Kanazawa op 16 april 2019.
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D e  l a a t s t e  j a r e n
Sinds mijn bezoek aan Kanazawa in 2019 schreven we elkaar 
regelmatig per email.
In februari 2021 schreef hij mij trots in zijn email dat hij zijn dak 
sneeuwvrij had gemaakt van een halve meter sneeuw!

Op 8 maart 2022 ontving hij een Delft Aardewerk aandenken van 
Museido Amsterdam, waar hij erg blij mee was.

Op 8 april was er een bijeenkomst in Tokyo, waarbij zijn oud leer-
lingen samen waren gekomen.
Iijjima was er natuurlijk bij, maar ook oud studenten uit de tijd 
dat ik in Kanazwa was.

 E d o  S e n s e i  e n  d e  N K R
Behalve dat Edo Sensei mijn Kendo en Jodo leraar was, was hij 
ook nauw betrokken bij de ontwikkeling van het Kendo in Neder-
land.
Al in 1976 gaf hij Kendo les in Amsterdam, in de de Karate Dojo 
van Ishikawa Sensei op het Stadionplein. Hein Odinot, Ralf 
Oquendo, Ed en Roelof Roosterman hebben daar les van Edo 
Sensei gehad.
Daarna leerde ik hem persoonlijk kennen, en omdat hij geen 
Engels sprak en ik hoe dan ook van hem Kendo wilde leren, was 
hij ook verantwoordelijk voor het feit dat ik Japans ging studeren 
in Leiden. 

Hij is dus behalve mijn Kendo leraar ook voor mijn prive ontwik-
keling enorm belangrijk geweest.
Meerdere malen was hij, alleen of samen met Iijima Sensei, in 
Nederland om Kendo les te geven. Het feit dat het Nederlands 
Kendo mee kon doen op het Europese Kendo toneel hebben we 
voor een groot deel aan hem te danken. Jolanda werd, dankzij de 
trainings methoden van Edo Sensei, de eerste vrouwelijke Kendo 
kampioene van Europa in 1989 en hetzelfde geldt voor Mark een 
paar jaar later.

Natuurlijk hebben we de Edo Cup naar hem vernoemd, en ik kan 
me nog goed herinneren dat hij daar heel trots op was.
Dankzij Edo Sensei heeft de NKR ook kennis gemaakt met zijn 
leerling Iijima Sensei, en ook hij was  heel belangrijk voor de 
ontwikkeling van het Kendo in ons land.

Louis Vitalis
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Website Iaido-Jodo Kata
Snel opnames van Jodo en Iaido kata vinden: Een tijdje terug 
was ik op zoek naar verschillende voorbeelden van een specifieke 
slag in Jodo. Dit was niet de eerste keer, en ik wist dat als je op 
YouTube zoekt op “杖道大会” er best wat opnames naar boven 
komen. Maar dan kan het nog wat tijd kosten tot je een goed 
voorbeeld hebt van een specifieke kata, zeker bij Iaido waar het 
per wedstrijd verschilt welke kata uitgevoerd moeten worden. 

Om dit wat makkelijker te maken heb ik een website gemaakt 
waar je opnames kan vinden op basis van welke ZNKR seitei kata 
er in voorkomen, met links onder de video’s om direct naar een 
specifieke kata te gaan- zonder de afleiding die YouTube normaal 
gesproken met zich meebrengt!

http://mitorigeiko.github.io

Hopelijk kan dit ook anderen helpen in soortgelijke situaties.
Mocht je opmerkingen of links naar andere opnames hebben, kun 
je me bereiken via sennavanhoek@hotmail.com

Senna van Hoek
Kendo Kai Higashi

VOG Noodzaak
Voor de vele vrijwilligers die zich inzetten met sport is een 
Verklaring Omtrent Gedrag (VOG) zeer wenselijk gezien de 
schandalen rond grensoverschrijdend gedrag in de sport in het 
algemeen. Uitgangspunt is dat sporten in veilige omgeving voor 
iedereen vanzelfsprekend moet zijn, pas dan kan de sporter het 
beste uit zichzelf halen. 

Bij de NKR werken veel vrijwilligers die zich bijvoorbeeld als 
trainer, coach, begeleider of scheidsrechter inzetten voor de NKR 
en haar leden. Door het VOG toe te passen wordt het vertrou-
wen in deze personen vergroot.  

Op deze wijze wil de NKR laten zien dat zij de veiligheid van 
leden, vrijwilligers en bezoekers serieus neemt. De VOG heeft  een 
preventieve werking maar biedt geen garanties. Het screenen van 
vrijwilligers moet een onderdeel zijn van een breder preventief 
beleid en ik adviseer kendo, iaido en jodo dojo’s  om gebruik te 
maken van het “High5! Stappenplan” van Centrumveiligesport.nl.

Het bestuur van de NKR gaat zich inzetten om een gratis 
aanvraag VOG voor NKR-leden. Zodat alléén trainers, coaches, 
begeleiders of scheidsrechters met een VOG de NKR nationaal en 
internationaal activiteiten mogen leiden.

Raoul Vollebergh, 
vertrouwenspersoon

In de afgelopen maanden is er gewerkt aan het oprichten van 
een stichting voor de organisatie van de Europese Kampioen-
schappen Kendo in 2025. In Leiden is een nieuwe topsporthal 
gevonden, die zeer geschikt zal zijn om het EKC te organiseren.

En er zijn inmiddels al drie vrijwilligers gevonden die aan de slag 
zijn gegaan met subsidies (Fleur Smout) en sponsoring & marke-
ting (Martine Mussies en Marten van der Graaf). 

Verder is ook de essentiële taak van penningmeester van de 
stichting vervuld, Brian Sanders heeft ingestemd dit te gaan 
doen. 

Update EKC 2025

V a c a t u r e  v o r m g e v e r  p r o g r a m m a b o e k j e
In de komende twee jaar zullen we verschillende functies te 
vervullen hebben; op dit moment zijn we op zoek naar iemand 
die de vormgeving van het programmaboekje (ook wel bekend 
als het smoelenboek) op te zetten. De piek van de werkdruk zal 
rond begin 2025 liggen, maar er kan nu al gestart worden met de 
eerste stappen. We zoek hiervoor een of meerdere personen met 
aantoonbare ervaring met het vormgeven van drukwerk.

Heb je interesse? Neem contact op met 
Marije Wouters (marijew@xs4all.nl) of 
Guido Minnaert (guido@nederkendo.com)

Stuur in elk geval je cv op.

Marije Wouters

http://mitorigeiko.github.io
http://marijew@xs4all.nl
http://guido@nederkendo.com
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History of NKR (part 2)
J a p a n e s e  i n f l u e n c e  i n  t h e  N e t h e r l a n d s
As already described, the first contact with kendo consisted of 
the presence of the judo teacher Morioka in the Netherlands.

August 1970 marks the first time a large and impressive Japanese 
delegation visits the Netherlands for a short time. The delega-
tion was led by Nakakura sensei and he was accompanied by 
Takizawa sensei, Iho sensei, Sakuma sensei, Ueda sensei and 
Sato sensei.

Below is a diagram of the various visits of delegations or individu-
al teachers to the Netherlands since 1970:
Year Month  Sensei
1971 March  Kasahara, Sugo, Ogawa
1974 Oct/Nov. Edo
1975 April  Matsunaga, Hashimoto, Murayama
1976 Nov.  Sugo
1977 April  Nakakura, Ishihara, Oka, Matsunaga
1978 Oct.  Takizawa
1980 April  Iijima
 Okt  Hirakawa
1981 March  Nagashima, Yamashibu, Nishikawa,
   Shioiri
 April  Ando
1982 Feb.  Ando
1983 Feb.  Takizawa
1984 March  Edo, Iijima
 Aug.  Furuya

Visits by Japanese teachers to the Netherlands were, as a rule, 
short: they usually lasted no more than a week. A small organiza-
tion like the NKR could not afford to keep teachers here longer, 
in contrast to countries such as Germany, France and England. 
This continuity has always been lacking in the Netherlands.

E d o  s e n s e i  a n d  I i j i m a  s e n s e i
From 1984 there is a different continuity and that is the prac-
tically uninterrupted involvement of Edo sensei and later his 
student, Iijima sensei, with the kendo in the Netherlands. Both 
have had a major influence on the success of kendo in the 
Netherlands and to this day and if circumstances permit, Iijima 
sensei is still present at the tournament named after him, the 
Iijima Cup.

How did this involvement come about? In October and November 
1974, Edo sensei visits the Netherlands for the first time and gives 
a number of central training courses. When Louis Vitalis visits 
the Kitamoto Summer Camp in 1977, he then trains for another 
week with Edo sensei. Edo sensei was assistant at the Physical 
Education Department of Tokyo University, and he was trainer 
of the Kendo Club there. Edo sensei was at that time 38 years 
old and still competing for the All Japan Kendo Tournament, and 
was often with the best 4 or 8 players, so he had an impressive 
reputation.
In 1979, Louis Vitalis participated in the Sapporo World Cham-
pionships. For this championship he spent almost 3 months 
with Edo sensei, who had found new employment at Kanazawa 
University.  
At that time Louis Vitalis met Iijima sensei, who was also a 
student of Edo sensei. Iijima sensei was a Physical Education 
Teacher at the Shimodate nr. 1 High School and trainer of the 
kendo club there. He was All Japan High School Teacher Champi-

on and a member of the Ibaraki Kendo Team. At that time, the 
foundation for a lifelong friendship was laid between them.
In April 1980, Louis Vitalis invited Iijima sensei to come to the 
Netherlands for a short stay. Many more visits would follow. 
Not only did Iijima sensei visit the Netherlands, many Dutch 
kendoka have also visited him in Japan and the Dutch Team has 
also trained at his high school in preparation for World Champi-
onships in Seoul and Kyoto.

In 1984, Edo sensei and Iijima sensei visited the Netherlands 
together. 1990 was Edo sensei’s last visit to the Netherlands, 
but that was not the end of his involvement with the Nether-
lands. Through Louis Vitalis his insights reach the kendo commu-
nity in the Netherlands, and every year the Edo Cup is organized 
in the spring. This is a tournament for teams of 3 kendoka. Edo 
sensei provides the prize for the most combative player at this 
tournament.

From 1987, Iijima sensei came to the Netherlands on a more 
regular basis and he was coach of the Dutch team from 1988 to 
1998. In 1987, the NKR organizes its first international summer 
seminar under his leadership. Many more summer seminars follo-
wed, during which Iijima sensei always brings one or more inte-
resting and prominent teachers from Ibaraki and the surroun-
ding area. Since 2017, he has handed over the leadership of this 
annual seminar to Takahiro Nabeyama sensei, 8th dan, former 
team member of the Japanese National team and kendo teacher 
at the famous Tsukuba University.

1 9 8 9  -  2 0 0 0
The increasing involvement of Iijima sensei ensures an increase 
in the quality of Dutch kendo. In 1989, the NKR organizes a Euro-
pean championship for the first time, in which Sergio Velásquez 
manages to reach the 3rd place and in the women’s Jolanda 
Dekker becomes European women’s champion. Velasquez conti-
nued his good kendo in Berlin in 1990 by winning the European 
title. The Dutch team finished 2nd that year. In 1991 the NKR 
celebrates its 25th anniversary and during the 8th World Cup 
Jolanda manages to get through to the best 8.
From the years ‘91 to ‘97, the good results dropped somewhat. 
In 1997 there is another success with the Fighting Spirit prize 
for Wing Tang and Jolanda Dekker during the World Cup in Japan. 
1998 also gives good results, with a 1st place for Mark Herbold 
and a 2nd place for Jolanda Dekker during the European Cham-
pionships in Switzerland. Herbold continues his success in 1999 
with a 2nd place during the European Championships, while the 
Dutch men’s team wins a 3rd place. Finally, Jolanda Dekker and 
Boris Jansen both managed to win a Fighting Spirit prize during 
the World Cup in America in 2000. The presence of sufficiently 
higher graduated homegrown students gives the prospect of a 
continuation of the quality and performance of the “Nederken-
do”.

Koos van Hattum



ZANSHIN  I 2023.2−17

Inschrijvingen examens en Shiai

Geslaagden Kyu / Dangraden Kendo

K y u - g r a a d
Loek Van Bussel 
Ruben Rorive 
Stijn Eijsermans 
Christiaan Van der Vlist 
Ramon Prins 
Michiel Van Roekel 

1 e  D a n
Sean Beukelaar
Reazkallah Shallar
Benjamin Stalpers
Hans van Overeem

2 e  D a n
Rudy Daniëls
Shin Ishikura
Simon Kuijpers-Heezemans
Tim Poppe
Keita Sayama
Harry Splinter
Kai Yoshimatsu
Yujie Zhan

3 e  D a n
Marten De Graaf
Osamu Oki
Tom Otter

4 e  D a n
Chun Hou Wong

5 e  D a n
Frank Grüne
Bram Verhaegh

6 e  D a n
Hugo Trouw
Machi Myahara
Werner Karnadi
Henri Korkalainen

Zoals al meerdere malen is aangegeven, kunnen inschrijvingen 
voor examens en Shiai voortaan tot zaterdag 20:00 uur, het 
weekend voordat het evenement zal plaatsvinden. 
Dit is een harde deadline! 
Problemen met inschrijven? Maak dit dan voordat de deadline is 
verstreken kenbaar aan de technische commissie. 

Sjoerd Kater
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EK Kendo 2023

Het nederlandse damesteam dat de derde plaats behaalde bij de teamwedstrijden.

Sport verbroederd.....
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  Iaido/Jodo                                           Kendo                                   

8 Jan 2023   CT + beginners Zwolle
28 Jan 2023 Ishido Cup  Team Training Zoetermeer
29 Jan 2023 Ishido Cup  Team Training Zoetermeer
5 Feb 2023   EKF Referee Seminar  Brussel
12 Feb 2023 CT jodo/iaido + shinpan Weide Wereld, Utrecht  
25 Feb 2023   Team Training Zoetermeer
26 Feb 2023   Team Training Zoetermeer
5 Mar 2023 ALV + CT jodo/iaido (10-13 uur) Sporthallen Zuid, hal 3 ALV + Kata-CT (10-13 uur) Sporthallen Zuid, hal 1a
18Mar 2023   Iijimacup Amsterdam
19 Mar 2023   Iijimacup Amsterdam
25 Mar 2023   Team Training Zoetermeer
26 Mar 2023   Team Training Zoetermeer
2 Apr 2023 NK jodo/iaido Individueel Utrecht  
16 Apr 2023   Edo / Odinot Cup Arnhem
22 Apr 2023   Team Training Zoetermeer
23 Apr 2023   Team Training Zoetermeer
30 Apr 2023   CT + wedstrijd/shinpan (10-16 uur) Caland Hal Amsterdam7 
May 2023 CT jodo/iaido (10-13/14/17 uur) Sporthallen Zuid, hal 3  
14 May 2023   CT + examen (11-16 uur) Sporthallen Zuid, hal 3
27 May 2023   Team Training Zoetermeer
28 May 2023   Team Training Zoetermeer
11 Jun 2023   NK Kyu en Teams Rotterdam
24 Jun 2023   Team Training Zoetermeer
25 Jun 2023 NK jodo/iaido Teams Rotterdam Team Training Zoetermeer
1 Jul 2023   Konotori Cup 
2 Jul 2023   CT + wedstrijd/shinpan (10-16 uur) Sporthallen Zuid, hal 3
29 Jul 2023   Team Training Zoetermeer
30 Jul 2023   Team Training Zoetermeer
3-Aug-2023 Zomerseminar jodo/iaido Eindhoven 
7-Aug-2023 Zomerseminar jodo/iaido Eindhoven
11-Aug-2023   ZomerSeminar Sporthallen Zuid
12-Aug-2023   ZomerSeminar Sporthallen Zuid
13-Aug-2023   ZomerSeminar Sporthallen Zuid

De meest recente agenda is te vinden op de website van de NKR ( www.nkr.nl)  
 

N.K.R. Activiteiten 2023


